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شــهروند|  ارگان های نظامی موظف شده اند 
بنگاه های اقتصادی خود را واگذار کنند. این خبر 
را امیر حاتمــی، وزیر دفاع دیــروز در گفت وگو با 
روزنامه ایران اعلام کرد. خبری که بسیاری از فعالان 
اقتصادی و اقتصاددانان آن را »خبر خوب« تعبیر 
کرده و گفتند این رخداد می تواند یکی از بزرگترین 

اتفاقات چند دهه اخیر اقتصاد ایران باشد. 
موضوع ورود نیروهای مســلح به فعالیت های 
اقتصــادی در ســال های ابتدایی پــس از جنگ 
تحمیلــی و به دنبال فقــدان منابــع مالی مورد 
نیاز برای بازســازی کشــور مطرح شد. با گذشت 
زمان اما به دنبال اجرای سیاســت های کلی اصل 
44 و همچنین اعتقاد دولت هــای نهم و دهم به 
نقش آفرینــی نیروهای مســلح در امور مختلف، 
اقتصاد ایران شاهد گسترش بیش از پیش فعالیت 
این نهادهــا در بخش های مالی، نفــت و گاز، راه و 
شهرســازی، صنعت و تولید بود. مدافعان حضور 
بخش نظامی در فعالیت های اقتصادی اما در برابر 
انتقادات اقتصاددانان، همواره از ضرورت بهره مندی 
کشور از توانمندی های موجود در نیروهای مسلح 
ســخن می گفتند. منتقدان، اعتقاد داشــتند که 
حضور و فعالیت بیــش از حد نیروهای مســلح 
خصوصا در قسمت هایی از کشور که امکان فعالیت 
بخش خصوصی به صورت بالقوه وجود داشــته و 
دارد، اقتصاد ایران را دچار مشکلات عدیده خواهد 
کرد. کارشناســان اقتصادی از دست رفتن فضای 
رقابتی در اجرای پروژه های عملیاتی به دلیل مزیت 
نسبی نیروهای مسلح در اســتفاده از نیروی کار 
ارزان قیمت، فقدان شفافیت در واگذاری پروژه ها، 
طولانی شدن و در نتیجه از دست رفتن بهره وری 
در اجرای آنها را ازجمله مشکلات مربوط به حضور 
بدون قید و شرط نیروهای مسلح در فعالیت های 
عمرانی و اقتصادی ارزیابــی می کنند. در این بین 
اما گسترش حضور نیروهای مســلح در فعالیت 
اقتصادی و افزایش سهم بنگاه های مالی، صنعتی 
و تجــاری آنها در اقتصاد ایــران در یک دهه اخیر 
شرایط را به سمتی برد که رئیس جمهوری در اثنای 
رقابت های دوازدهم دور انتخابات ریاست جمهوری 
و در برنامه های تبلیغاتی از ضرورت واگذاری امور به 
مردم سخن رانده و کاهش فعالیت های بخش های 
عمومی و نظامی را به عنوان یکی از برنامه های خود 

در دولت دوازدهم برشمرد. 
چرا واگذاری بنگاه های اقتصادی نیروهای 

مسلح به نفع اقتصاد است؟
وزیر دفاع در ایــن گفت وگو از پیگیری واگذاری 
بنگاه های اقتصادی غیرمرتبط بــا حوزه فعالیت 
نیروهای مســلح خبــر داده بــود. بســیاری از 
کارشناسان حضور و فعالیت بنگاه های اقتصادی، 
شــرکت ها و البته قرارگاه های عمرانی نیروهای 
مســلح در بخش های مختلف اقتصــادی را یکی 
از موانع رشــد بخش خصوصی در اقتصاد ایران در 

سال های ارزیابی می کنند. 
به عنوان مثال معاون فنی و عمرانی شــهرداری 
تهران در یکی از جلسات شورای شهر در   ماه جاری 
از واگذاری بیش از 70 درصــد پروژه های عمرانی 
تهران به قرارگاه خاتم الانبیا خبرداده بود. حناچی 
در این جلسه به عقد قرارداد 20 هزار میلیارد تومانی 
میان شهرداری تهران و این قرارگاه در سال 1391 
اشــاره کرده بود. از ســوی دیگر به گفته فرمانده 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا در آذرماه امســال 
این نهاد بــه میزان 10 میلیــارد دلار به تنهایی از 
دولت طلب کار اســت. به گفته این مقام مسئول، 
قرارگاه خاتم الانبیــا در تولید میعانــات گازی و 
پالایشــگاهی، تکمیل فازهای 13، 15، 16، 22 و 
24 پارس جنوبی، پالایشــگاه ستاره خلیج فارس، 
حضور و نقش اصلی را برعهده داشته است. به گفته 
سردار عبداللهی 45 میلیارد مترمکعب کل حجم 
سدهای کشور اســت که 25 میلیارد مترمکعب 
آن در قالب 62 سد، توســط قرارگاه خاتم ساخته 
شده اســت. به این فهرســت می توان به فعالیت 
برای تولید مس کنســانتره، گسترش فیبر نوری 
و ساخت ایستگاه انتقال پوشش رادیویی، فعالیت 
در راه ســازی و فعالیت های دیگری اشاره کرد در 
سخنان سردار عبدالهی مورد تصریح قرار گرفته بود. 
در این میان نباید فعالیت اقتصادی نیروهای مسلح 
در کشــور را محدود به امور عمرانی دانســت. هم 
اکنون بخش هایی از نیروهای مسلح در بازار مالی 
)بانکداری(، بازار فناوری اطلاعات )مخابرات(، بازار 
تجارت )صادرات و واردات کالا( فعال اند. این همه 
درحالی اســت که در همه بخش های مورد اشاره، 
اقتصاد کشــور از توانمندی های ذاتی برای حضور 
و نقش آفرینی بخش خصوصــی واقعی برخوردار 
اســت. مهدی تقوی اقتصاددان و استاد دانشگاه 
در این مورد به »شــهروند« می گوید: »نیروهای 
نظامی و انتظامی در همه جــای دنیا وظیفه دفاع 
و حفظ امنیت کشــور را برعهده دارنــد و در برابر 
انجام وظایف خویش در این راستا از دولت حقوق 
دریافت می کنند. البته انجام فعالیت اقتصادی در 
حد تولید اسلحه و ســاخت ادوات نظامی طبیعتاً 
برعهده همین بخش اســت. حضور این نیروها در 
فعالیت های مختلف اقتصــادی و باتوجه به توان 
مالی و عملیاتی بالای آنها منجر به کنار رفتن بخش 
خصوصی واقعی و شرکت های کوچک و متوسط 
می شود. لذا تصمیم اتخاذ شده در این مورد تصمیم 
درستی ارزیابی می شــود.«. از سوی دیگر برخی 
کارشناسان سیاست خارجی معتقدند که گسترش 
فعالیت های اقتصادی نیروهای مسلح در بخش های 

غیرمرتبط با فعالیت های ذاتی آنها ممکن اســت 
اقتصاد ایران را در معــرض تهدیداتی نظیر آنچه 
این روزها از سوی رئیس جمهوری ایالات متحده به 
صورت گاه به گاه بیان می کند، قرار دهد. از همین 
رو واگذاری فعالیت های اقتصادی توسط نیروهای 
مسلح به بخش خصوصی قطعاً دست طرف مقابل 
برای آســیب وارد کردن به اقتصاد ایران به واسطه 

تحریم های اقتصادی را خواهد بست. 
تاثیر مثبت دستور  مقام معظم رهبری

 بر اقتصاد ایران 
اقتصاد ایران در شرایط کنونی به شدت نیازمند 
جذب ســرمایه گذاری داخلی و خارجی اســت. 
از ســوی دیگر یکــی از عوامل افزایش ریســک 
سرمایه گذاری در اقتصاد وجود شرایط انحصاری در 
فعالیت اقتصادی توسط دولت و سایر ارگان هاست. 
خروج از وضع کنونی اما در صورت رقابت پذیرشدن 
شرایط اقتصادی ایران و اطمینان بخش خصوصی 
داخلی و خارجی از آینده سرمایه گذاری خویش در 
اقتصاد میسرخواهد بود. به تعبیر دقیق تر واگذاری 
دارایی ها و شرکت های بخش های دولتی و عمومی 
به بخش خصوصی و توقف فعالیات های اقتصادی 
آنها به فراهم آوردن فضای رقابتی در اقتصاد کمک 
خواهد کرد. دســتور مقام معظــم رهبری برای 
واگذاری بنگاه های اقتصــادی مرتبط با نیروهای 
مســلح را می توان به مثابه یک اتفاق خوب برای 
اقتصاد ایــران و ریل گذاری صحیــح برای تقویت 

سرمایه گذاری بخش خصوصی در اقتصاد دانست.
هادی حق شــناس اقتصاددان در خصوص این 
دســتور می گوید:» اساســی ترین نکته ای که در 
ابلاغیه مقام معظــم رهبری در تفســیر اصل 44 
قانون اساسی در سال 1385 وجود داشت این نکته 
ساده بود که کار اقتصادی به مردم واگذار بشود. به 
بیان ســاده تر دولت جزدر مســائل حاکمیتی در 
اقتصاد دخالت نکند و شرکت های دولتی به بخش 
خصوصــی واقعی واگذار شــوند. امــا در یک دهه 
گذشته بر اســاس گزارش نهادهای رسمی کشور 
خصوصی ســازی واقعی انجام نشــد. متاسفانه در 
دولت های  گذشته  حدود 19 درصد از اقتصاد ایران 
به بخش خصوصی واقعی و بقیه آنها به شبه دولتی ها 
واگذار شــد. همین ابهــام در بخشــی از نهاد های 
نظامی و انتظامی هم وجــود دارد. از این منظر که 
این نهادها هم به شــرکت داری و یا کار اقتصادی 
غیر مرتبط مشــغول هســتند. این دســتور مقام 
معظم رهبری  را در راســتای تکمیل  تفسیر اصل 
44 می توان ارزیابی کرد فلســفه آن دستور این بود 
که سه موضوع سرمایه گذاری، مالکیت و مدیریت 
شــرکت های دولتی به بخش خصوصــی واقعی 
واگذار بشــود. برای آنکه اهمیت این دستور را بهتر 
درک بکنیم و بدانیم که شرکت های دولتی چقدر 
در اقتصاد نقش دارند کافی اســت به دو عدد توجه 
کنیم عدد اول رقم کل بودجه در لایحه بودجه 97 
است که عددی بالغ بر 1.200.000 میلیارد تومان 
است که این رقم ترکیبی از بودجه عمومی دولت و 
بودجه بانک ها، موسسات انتفاعی وابسته به دولت 
است که شامل شرکت های نظامی و غیر نظامی هم 
می شود. از طرف دیگر تولید ناخالص داخلی کشور 
)GDP(  حداکثر 1.600.000 میلیارد تومان است 
. تقسیم این دوعدد نشــان می دهد که بیش از 70 
درصد اقتصــاد ایران متاثــر از بخش های مختلف 
حاکمیتی است و ســهم مردم کمتر از 30 درصد. 
لذا نتیجه اجرای درست  دستور مقام معظم رهبری 
منجر به افزایش سهم مردم در اقتصاد ایران، کوچک 
شدن نهاد دولت به معنای واقعی، کاهش هزینه ها 
و افزایش درآمدهای مالیاتی دولت، اشتغال زایی  و  
بهبود شــاخص های اقتصاد کلان در کشور خواهد 

بود.
 سیدجعفر سبحانی کارشــناس اقتصادی نیز در 
این خصوص می گوید: »باید از واگذاری بخش های 
تملکی از ســوی هر نهــاد یا دســتگاهی به بخش 
خصوصی واقعی استقبال کرد. نه تنها نهادهای نظامی 
بلکه همــه نهاد ها نظیر ســازمان تأمین اجتماعی، 
صندوق های بازنشســتگی، شــهرداری ها و همه 
نهادهای شبه دولتی اگر شــرایطی فراهم کنند که 
بخشی از شرکت ها و بنگاه های تحت تملک خویش را 
به بخش خصوصی واگذار کنند به اقتصاد ایران کمک 

خواهند کرد. این اقدام قطعاً به توانمندسازی بخش 
خصوصی و شکوفایی اقتصادی کشور منجر خواهد 
شد.« مشاور سازمان خصوصی سازی در مورد شرایط 
کلی خصوصی ســازی در کشور نیز می گوید: »البته 
ســازمان خصوصی تنها متولی واگذاری دارایی ها و 
شــرکت های دولتی به بخش خصوصی است و در 
مورد خصوصی سازی در بخش های دیگر حاکمیتی 
هیچ مسئولیتی ندارد. در عین حال باید گفت شرایط 
خصوصی سازی در اقتصاد ایران امروز بسیار مطلوب 
است. واگذاری دارایی های دولتی به بخش خصوصی 
واقعی از شــروع به کار ســازمان خصوصی ســازی 
در ســال80 تا  ســال 92 حدوداً 18.5 درصد بوده 
اســت. این درحالی اســت که این آمار در سال های 
پس از 92 به میزان 69.5 درصد رشــد داشته است. 
رشــد بخش خصوصی به میزان سه ونیم برابر نشان 
می دهد که مسیر درستی توسط دولت انتخاب شده 
است. در ســال جاری ما حتی یک ریال واگذاری به 
بخش غیرخصوصی نداشته ایم که این نشان دهنده 
فراهم شدن شــرایط برای فعالیت بخش خصوصی 

در اقتصاد ایران است. این امر به صورت اتفاقی پیش 
نیامده وبرای تحقــق آن برنامه ها و عوامل متعددی 
پیش بینی شده است. یکی از این عوامل موثر در رشد 
خصوصی در اقتصاد ایران، بهبود شرایط واگذاری به 
بخش خصوصی واقعی و در نظر گرفتن مشوق های 
اثرگذار اســت. امروز واگذاری دارایی های دولتی به 
بخش خصوصی واقعی به صورت اقساطی، با کاهش 
سود اقســاط به میزان 11 درصد انجام شده و مدت 
بازپرداخت برای بخش خصوصــی واقعی به میزان 
نیز یک سوم افزایش یافته است. از سوی دیگر دقت 
و مراقبت خوب سازمان خصوصی سازی از واگذاری 
دارایی ها به بخش خصوصی واقعی در دست یابی به 
این موفقیت ها موثر بوده است. به عنوان مثال می توان 
به خصوصی سازی پالایش نفت کرمانشاه، آلومینیوم 
المهدی اشاره کرد که به رغم همه فشارها به خوبی 
انجام پذیرفته است. امروز حدود 200جایگاه سوخت 
به بخش خصوصی واقعی واگذار شده است. واقعیت 
این اســت که برای اداره خوب یک بنگاه اقتصادی 
هیچ کس دلسوزتر از بخش خصوصی واقعی نیست.«  

جهانگیری: 

 پول نداریم
 طرح های مهم طولانی می شود

... اما شرکت هایی در فضای مجازی در دنیا مشغول 
هستند که چندین میلیارد دلار گردش مالی سالیانه 
دارند. معاون اول رئیس جمهوری گفت: ما اگر خوب 
به جوانان اتکا کنیم، خوب توجه کنیم و برایشــان 
فضای خوب کار درســت کنیم می توانیم به نتیجه 
برسیم. این جوانان را نباید این قدر اذیت کرد، این ظلم 
به جوانان است چه آنهایی که در این کشور مانده اند 
و می خواهند کار کنند، ما مدام بیاییم و برایشــان 
مشکل درست کنیم چه آنهایی که خارج هستند 
و می خواهند بازگردند و فکر کنیم سبک مدیریتی 
درستی اســت، این کار والله درست نیست. این کار 
 فراری دادن مغزها و بلااستفاده نگاه داشتن آنهاست.

معاون اول رئیس جمهوری با بیــان این که فروش 
سالیانه کل منابع نفتی ما تنها نیمی از بودجه  سال 
را تأمین می کند، گفت: این که گفته می شود که اتکا 
را از نفت برداریم بایــد در عوض تکیه مان را به مغز 
جوانان مان بدهیم و برای شــکوفا شدن ذهن آنان 

تلاش کنیم. 
 هیچکدام از چالش های پیش روی ما

 غیرقابل حل نیست
اسحاق جهانگیری همچنین در بخش پایانی سفر 
یک روزه اش به استان البرز طی سخنانی در جلسه 
شورای اداری این اســتان گفت: آن زمان که جنگ 
شروع شد علیه ما، مدیران کشور، مدیرانی بودند که 
تجربه دوران مدیریت شــان اندک بود اما توانستیم 
جنگی که کشورهای حاشیه خلیج فارس و شوروی و 
آمریکا و کشورهای بسیار دیگری در آن، علیه ما بودند 
را از سر بگذرانیم.وی افزود: مشکلاتی که الان وجود 
دارد، واقعیت است و همه می دانیم که در بخشی از 
جمعیت کشــور، بیکاری یک دغدغه شده است و 
واقعیت هایی که در اقتصاد کشور در سال های اخیر 
اتفاق افتاد، قدرت خرید مردم را کاهش داد و هنوز 
هم آن قدرت سابق به مردم بازنگشته است و طبیعی 
است مردم که سر من مســئول داد بزنند و بگویند 
ســفره ما کوچک اســت و هنوز بزرگ نشده است. 
جهانگیری تاکید کرد: هیچکس راضی نیست برای 
مردم محدودیت ایجاد کند اما وقتی بحث آلاینده ها 
مطرح است ما طرح زوج و فرد را اجرا می کنیم چرا 
که معتقدیم هیچ چیزی مهمتر از ســلامت مردم 
نیست.معاون اول رئیس جمهوری افزود:  مجموعه 
چالش هایی پیش روی مان هســت کــه هرکدام 
راهکارهای خــود را دارد و هیچکدام غیرقابل حل 
نیســت اما نیازمند یکسری تصمیم گیری ها است 
ولی آنچه کــه برای مردم و برخی مســئولان مهم 
است این است که برخی می خواهند آینده کشور را 
برای مردم تیره و تار نشان دهند و متاسفانه برخی از 
رسانه ها و شخصیت های سیاسی در آن نقش دارند 
و فکر می کنند با این کار جریان سیاسی مقابل خود 
را می زنند در حالی که اینطور نیســت و ما به خاطر 
دعواهای سیاسی می خواهیم کشوری را نسبت به 
آینده اش مایوس کنیم.جهانگیری تصریح کرد: خدا 
را خوش می آید که وقتی یک میدان نفتی مشترک 
وجود دارد و این دولت می خواهد بیشتر از گذشته 
از آن بهره برداری کند، بیاییم و برای آنکه برداشــت 
بیشتر از میدان مشترک به نام این دولت ثبت نشود، 
کاری کنیم که ســرمایه گذاری خارجــی در این 
زمینه انجام نشود؟ ما برای این کارهای مان جواب 
داریم؟وی ادامه داد: خدمت بزرگی که باید برای این 
نظام انجام شود این است که تا آخر امسال به مردم 
نشاط دهیم و امید. بگوییم که این لیوان هنوز هم آب 
دارد، می توانیم اینطور هم صحبت کنیم. این کشور 
درآمدهای زیادی دارد و معلوم است که می توان آن را 
به خوبی اداره کرد.معاون اول رئیس جمهوری گفت: 
همه باید بدانند که نمی توانند یکدیگر را حذف کنند، 
همه باید انسجام را حفظ کنند و درباره مسائل اصلی 
کشور توافق نظر پیدا کنیم. شاید نسلی که در دهه 
هفتاد به دنیا آمده با نســل ما احساس تفاوت کند. 
این طبیعی است، تفاوت نسلی وجود دارد اما ما باید 
بنشــینیم و حرف آنان را گوش کنیم و ببینیم چه 

می خواهند.
جهانگیری با بیان اینکه دولت ســال 97 را ســال 
اشــتغال در نظر گرفته اســت و می خواهد تمرکز 
فراوان بر اشتغال داشته باشد، اظهار کرد: جهت گیری 
بعدی هم کاهش فقر است و گفتیم که هر ایرانی که 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی است بیاید و 
بگوید که خانواده من چند نفر است و چقدر دریافت 
می کند، هرکس که کم گرفته است، دولت کمبود 
آن را به وی پرداخت می کند و درباره سهام عدالت 
هم هر خانواده پنج نفره سهام عدالتش دوازده و نیم 
میلیون تومان ارزش دارد و همه این کارها برای آن 
انجام شــده که موضوع فقر رو به کاهش گذارد.وی 
تاکید کرد: مسأله قیمت ها دغدغه است و آن تلاش 
بزرگی بود که تورم چهــل درصدی به زیر ده درصد 
برســد و رهبری و دولت تاکید دارند که شب عید 
مردم دغدغه افزایش قیمت نداشته باشند و قیمت ها 
در شب عید بالا نرود و برای این کار اگر لازم باشد من 
خودم هر شب جلسه می گذارم تا قیمت ها در شب 
عید بالا نرود. مگر کالای خاصی که بنا بر استثناهایی 
قیمت شان بالا رود که جای خود دارد.جهانگیری در 
پایان در پاسخ به پرسشی درباره تعطیلی پنجشنبه 
ها گفت: برخی از اســتانداران خود اعلام تعطیلی 
کردند که دیوان عدالت اداری مخالفت کرد و در هر 
صورت ما این موضوع را در شورای عالی اداری کشور 

هم مطرح می کنیم.

پیشنهاد ویژه

   وزیر دفاع از پیگیری واگذاری بنگاه های اقتصادی نیروهای مسلح خبر داد
 جعفر سبحانی، مشاور سازمان خصوصی سازی: ورود بخش خصوصی به اقتصاد اتفاق مهم و پیش برنده است

ویترین جهان

اقتصادمجازی

 مرخصی اجباری 
کارمندان آمریکایی 

و  دموکرات هــا  درحالی کــه  رویتــرز| 
جمهوریخواهان سنا نتوانستند به یک توافق دقیقه 
آخری برای تأمین بودجــه فعالیت های دولتی 
دست پیدا کنند، دولت فدرال آمریکا رسما از نیمه 
شــب جمعه به وقت آمریکا )صبح امروز به وقت 
تهران( تعطیل شد. در تعطیلی دولت، کارکنان 
غیرضروری دولت به مرخصی اجباری فرستاده  و 
یا موقتا به صورت بدون پرداخت تعلیق می شوند. 
کارکنانی که ضروری هستند، شامل آنهایی که با 
ایمنی عمومی و امنیت ملی سروکار دارند، به کار 
خود ادامه می دهند. در جلســه دراماتیک نیمه 
شب جمعه، سناتورها لایحه تأمین بودجه موقت 
دولت تا 16 فوریه را رد کردنــد. این لایحه برای 
تصویب در ســنا با 100 عضــو، نیازمند 60 رأی 
بود، اما تنها 50 رأی موافق به دست آورد و رد شد. 
اغلب دموکرات ها به این علت با این لایحه مخالفت 
کردند که تلاش هایشان برای گنجاندن حمایت 
قانونی از صدها هزار مهاجر اغلب جوان، که به آنها 
دریمرز )رویاپردازان( می گویند، باشکست مواجه 

شد. 

ال جی موبایل تبلت شو را ثبت کرد 
 مهر| شرکت ال جی به تازگی حق امتیاز اختراعی 
جدید برای یک دســتگاه بی نام را ثبت کرده است. 
به نظر می رســد این حق امتیاز مربوط به موبایلی 
تاشو باشد.اختراع جدید در جولای 7102 میلادی 
ثبت شــده اما خبر آن به تازگی اعلام شــده است. 
این درحالی اســت که تولید کنندگان دیگر موبایل 
از جمله اپل، سامســونگ وETZ همگی حق امتیاز 
اختراع موبایل هایی با ایــن ویژگی را ثبت کرده اند.

به هرحال در امتیاز ثبت شــده دو تصویر وجود دارد 
که در توضیح آنها آمده اســت: موبایلی با نمایشگر 
انعطاف پذیر که از وســط تا می شود. یکی از تصاویر 
نشان می دهد موبایل را می توان به عنوان یک تبلت 
نیز اســتفاده کرد. همچنین به نظر می رسد پشت 
نمایشگر این دستگاه دو لنز دوربین وجود دارد و پس 
از تاشدن بخش جلوی دستگاه اطلاعاتی مانند تاریخ 
و ساعت را در نمایشگر جلویی نمایش داده می شود.

یکی از ویژگی موبایل های ال جی آن است که به کاربر 
اجازه می دهد بدون لمس نمایشگر نوتیفیکیشن ها 
یا ساعت را در دســتگاه ببیند. احتمالا این ویژگی 
به موبایل های تاشــو این شــرکت نیز افزوده شود. 
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سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج
آگهي تجديد  مزايده عمومي کد آگهی 39-96  )منفک شده از کد آگهی 96-20 (

اجاره يکباب بوفه
سازمان سیما و منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج در نظر دارد:

اجاره  يكباب بوفه بمساحت حدود 10 مترمربع با قیمت پايه ماهیانه  15/000/000  ريال معادل  يك میلیون و پانصد هزار تومان واقع 
درکرج، جهانشهر، بلوار مولانا، داخل محوطه بازي کودکان پارك خانواده )به مدت  سه سال( را از طريق  برگزاري تجديد مزايده و انعقاد قرارداد 
به اشخاص حقیقي يا حقوقي واجد صلاحیت واگذار نمايد. از متقاضیان دعوت میگردد جهت کسب اطلاعات لازم و دريافت اسناد تجدد مزايده از 
تاريخ چاپ و انتشار اين آگهي حداکثر بمدت 10روز کاري به نشاني کرج- عظیمیه- ضلع شمالي میدان استقلال- سازمان سیما ومنظر فضاهاي 
سبز شهري شهرداري کرج - طبقه اول دفتر امور پیمانها مراجعه و يا با شماره تلفن 32540303 )026( تماس حاصل نمايند. بديهي است 
بابت خريد هريك از اسناد مزايده مبلغ 300/000ريال معادل سي هزار تومان بشماره حساب 100100100261 بانك شهر شعبه عظیمیه 

45 متري کاج  در وجه شهرداري کرج واريز واصل فیش واريزي به امورپیمانهاي سازمان تحويل گردد.
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                    شهرداري کرج
سازمان سیما و منظر و فضای سبز شهری

جلسه ستاد بازآفرینی پایدار شهری استان هرمزگان با هدف 
تهیه و تدوین برنامه راهبردی اقدام مشــترک برای ساماندهی 
مدیریت یکپارچه فضایی منطقه ای شــهر بندرعباس در محل 
اســتانداری هرمزگان برگزار شــد. به گــزارش روابط عمومی 
راه و شهرســازی هرمزگان، محمد شــکرچی زاده رئیس مرکز 
تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی در این نشست، گفت: استان 
هرمزگان نقــش مهمی در اقتصاد ملی دارد اما از ســوی دیگر 
توســعه های نامتوازن در این اســتان موجب کاهش کیفیت 
زندگی در آن شده اســت. وی ادامه داد: این امر موجب شد تا 
تدوین برنامه اقدام مشترک بازآفرینی شهری جهت ساماندهی 
فضاهای شهری بندرعباس آغاز شــود. رئیس مرکز تحقیقات 
راه، مسکن و شهرسازی افزود: تاثیر عوامل بیرونی برای ارتقای 
کیفیت زندگی در برنامه اقدام مشترک مورد توجه قرار گرفته 
اســت که نهادهای زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی در این 
زمینه نقش محوری دارند. شــکرچی زاده خاطرنشان کرد: در 
شهرهای بندری کشور به خصوص در بندرعباس با افت کیفیت 
زندگی مواجه هستیم که اجرای طرح اقدام مشترک بازآفرینی 
به بهبود این وضعیت کمک می کند. وی اظهار داشت: اقدامات 
توســعه ای نامتوازن و ناپایــدار این افت کیفیــت زندگی در 
شهرهای بندری را رقم زده است و اقداماتی برای دستگاه های 

مختلف در برنامه اقدام مشترک تعریف شده است.
رئیس مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی اضافه کرد: 
پس از اخذ نظرات دستگاه های مختلف، طرح اقدام مشترک در 

ستاد ملی بازآفرینی مصوب و اجرای آن آغاز می شود.
دکتــر شــکرچی زاده مجری طــرح تهیه و تدویــن برنامه 
راهبردی اقدام مشــترک برای ســاماندهی مدیریت یکپارچه 
فضایی منطقه ای شــهر بندرعباس نیز با اشــاره به هم افزایی 
ایجاد شده میان دســتگاه های مختلف وزارت راه و شهرسازی 
و دستگاه های اســتانی و همچنین اقدامات مفید به عمل آمده 
از سوی پژوهشــکده  معماری و شهرسازی مرکز تحقیقات راه، 
مســکن و شهرســازی ابراز امیدواری کرد تا نتایج ارزنده این 
پروژه و به دنبال آن، ایجاد نقشــه راه جامع بتواند به ساماندهی 
کلان شهر بندرعباس کمک شایانی نموده و به عنوان نمونه ای 
موفق مــورد اســتفاده و بهره بــرداری دیگر کلانشــهرها نیز 
قرار بگیرد. هشــت شــهر در هرمزگان جزء جامعه هدف طرح 

بازآفرینی شهری است

هوشنگ عشــایری سرپرســت شــرکت عمران و بهسازی 
شــهری ایران نیز در این نشست، اظهار داشــت: هزار و 344 
محله در 543 شهر کشور مورد مطالعات طرح بازآفرینی شهری 
قرار گرفتند و هشت شــهر در هرمزگان نیز جزء جامعه هدف 
ما بوده اند. وی توســعه خدمات عمومی و زیربنایی، نوسازی و 
بهسازی مســکن و ارتقای توانمندی های اجتماعی و اقتصادی 
را از اهداف طرح بازآفرینی شهری برشمرد و افزود: برای اجرای 
گام به گام این طرح به برنامه اقدام مشــترک برای اســتان ها 
رسیدیم. سرپرست شــرکت عمران و بهســازی شهری ایران 
تصریح کرد: با توجه به وســعت و جمعیت ســاکن در محلات 
هدف هرمزگان، این استان به عنوان پایلوت اجرای طرح اقدام 
مشترک بازآفرینی محلات انتخاب شــد و اقداماتی که در این 
استان اجرایی خواهد شــد، به عنوان الگو در کشور مد نظر قرار 
می گیرد. عشــایری بیان داشــت: این اقدام موجب تسریع در 

بازآفرینی شهری بافت های فرسوده در هرمزگان می شود.
سرپرست شــرکت عمران و بهســازی شــهری با تاکید بر 
ضرورت انجــام مطالعات برنامه راهبردی شــهر بندرعباس به 
عنوان کارفرمای این پروژه، گفت: استفاده از ظرفیت های مرکز 
تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی به عنوان اتاق فکر وزارت راه 
و شهرسازی در انجام جامع و مانع این طرح بسیار حائز اهمیت 
اســت. مهندس عشایری در این جلســه همچنین خواستار به 
سرانجام رســیدن نتایج این مطالعات با حمایت دستگاه های 

ذی مدخل استانی بویژه استانداری هرمزگان شد.
کیفیت زندگی در مناطق حاشیه ای و بافت های فرسوده باید 
افزایش یابد فریدون همتی استاندار هرمزگان نیز با جمع بندی 
مطالب ارائه شده در این جلسه گفت: برگزاری جلسات مستمر 
به منظور اجرای هرچه ســریعتر نتایج برنامه اقدام مشــترک 

ساماندهی کلا ن شهر بندرعباس باید در اولویت قرار گیرد.
وی بر مشارکت تمامی دستگاه های استانی و انعکاس نظرات 
آنها در حوزه مطالعات و اجرای آن در جهت هم افزایی مضاعف و 

تاثیر بیش از پیش منابع موثر این طرح تاکید کرد.
همتی بــا بیــان اینکــه بهســازی بافت های فرســوده از 
سیاســت های مهم دولت دوازدهم است، عنوان کرد: وزارت راه 
و شهرسازی در این راســتا با مطالعه روی هزار 344 محله در 
سطح کشــور، گام خوبی را جهت نوســازی بافت های فرسوده 

برداشته است.

وی ادامه داد: 43 درصد شــهر بندرعباس شامل بافت های 
فرسوده و حاشیه نشین اســت که با توجه به این آمار، سرعت 
عمل جهت بهبــود وضعیت این مناطق در بندرعباس بســیار 
مهم است. استاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه ستاد بازآفرینی 
شــهری در هرمزگان باید به طور جدی فعال شــده و جلسات 
آن هفتگی برگزار شــود، افزود: در اولین گام باید یک محله در 
شــهر بندرعباس به عنوان نمونه جهت اجرای طرح بازآفرینی 
شهری انتخاب و به نمونه ای برای دیگر محلات و مناطق کشور 
تبدیل شــود. همتی تصریح کرد: اجرای این طرح بســیاری از 
دغدغه های مردم در بافت های فرســوده را رفع می کند و باید 
همه برای اجرای این سیاســت مهم دولت تلاش خود را انجام 
دهند. وی بیان داشت: مردم مشکلات بســیاری برای زندگی 
در مناطق حاشیه ای و بافت های فرسوده دارند و باید به سرعت 
کیفیت زندگی در این مناطق را افزایــش دهیم و تلاش کنیم 
در طول چهار سال دولت دوازدهم بخش عمده ای از مشکلات 
بافت های فرســوده کاهش یابد. 40 درصد شــهر بندرعباس 
ناکارآمد و بافت فرســوده است غلامحســین شیری مدیرکل 
راه و شهرســازی هرمزگان نیز در این جلسه گفت: 40 درصد 
شهر بندرعباس ناکارآمد و بافت فرســوده است. باید این بافت 
ناکارآمد شــهری اصلاح شــود، محله چاهســتانی ها، محله 
شــقو، دوهزار نیازمند تفکر و بازآفرینی هســتند. مدیرکل راه 
و شهرسازی هرمزگان، اولین مشــکل شهر بندرعباس را بافت 
های ناکارآمد شــهری عنوان کرد و گفت: بســیاری از محلات 
قدیمی و واقع در بافت فرســوده شــهری فاقد ســند ملکیت 
هستند. محله چاهستانی ها در گذشته دوهزار خانوار جمعیت 
داشت، ازدیاد این جمعیت به مرور زمان افزایش یافت و بسیاری 
از خانه ها بدون نظارت شــهرداری و راه و شهرســازی تفکیک 
شد. وی عنوان کرد: راه و شهرسازی هرمزگان با همکاری ثبت 
اسناد و املاک و شــهرداری بندرعباس اقدام به نقشه برداری 
هوایی و طراحی نقشــه محله چاهســتانی ها کرد. در مرحله 
دوم اهالی می توانند اســناد تک برگی دریافت کنند و سپس 
با مراجعه به بانک تســهیلات ساخت مسکن دریافت کنند این 

روش در بازآفرینی شهری تاثیر مستقیمی خواهد داشت.
شــیری ابرازداشــت: در حال حاضر چهار هزار و  154 واحد 
مســکونی در محله چاهستانی ها شناسایی شــد و 50 درصد 

اسناد تک برگی این واحدها صادر شده است.

رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی وزارت راه و شهرسازی:
اجرای طرح اقدام مشترک بازآفرینی به بهبود کیفیت زندگی کمک می کند

استان


